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Wilhelm: Univerzita má více studentů, programů i peněz než
dřív
PRAHA 26. ledna (ČTK) - Univerzita Karlova (UK) má více posluchačů, studijních programů i peněz než před šesti
lety, kdy se rektorem stal Ivan Wilhelm. Do zahraničí na několik měsíců odjíždí také stále více studentů a UK ve větší
míře láká i cizince, řekl dnes novinářům Wilhelm, který ve své funkci končí 31. ledna. Po šesti letech ho v čele školy
vystřídá Václav Hampl.
Wilhelm je pyšný na to, že stoupá počet posluchačů doktorandských programů. V roce 2000 studovalo téměř 80
těchtoprogramů zhruba 5000 mladých lidí. Minulý akademický rok už UK měla 128 doktorských programů, které
navštěvovalo 6900 lidí.Jejich počet by se měl zvyšovat i v následujících letech. "Každý profesor nebo docent by měl
mít své doktorandy. Díky tomu by jich mohlo být až 8000," uvedl Wilhelm. Myslí si, že i nové vedení univerzity půjde
tímto směrem.
Univerzita Karlova patří stále mezi nejžádanější vysoké školy. Loni dostala rekordní počet přihlášek do všech studijních
programů - 54.400, před šesti lety jich měla o zhruba 5500 méně. Pokles počtu přihlášek UK zaznamenala v roce 2002,
kdy jich přišlo přes 46.800. Škola také každý rok přijímala více uchazečů. V roce 2000 u přijímacího řízení uspělo 10.800
mladých lidí, minulý akademický rok jich už bylo téměř 16.500. K zápisu jich ale přijde vždy méně. Je to tím, že se někteří
dostanou na více fakult a zapíší se jen na jednu, vysvětlil rektor.
Škole se podařilo zvýšit počet studentů, kteří vyjíždějí na stáže do zahraničí. V roce 2004 odjelo 2600 posluchačů, v
roce 2000 jich bylo téměř 1100. Za dílčí neúspěch Wilhelm považuje, že se nepodařilo přimět studenty, aby si zapisovali
předměty na různých fakultách. UK má v tomto ohledu velký potenciál, nabízí nejrůznější obory, ale vypadá to, že
posluchači jsou spokojeni s tím, co se jim v rámci jejich programu nabízí, podotkl rektor. Myslel si, že by se mezi fakultami
mohlo pohybovat deset až 15 procent studentů. Školu studuje kolem 44.000 lidí.
Rozpočet UK se zvýšil z 3,7 miliard korun v roce 2000 na loňských 6,1 miliard. Téměř 30 procent si škola vydělá sama,
45 procent rozpočtu činí dotace ministerstva školství. Významnýnárůst příjmů nastal v předchozích dvou letech díky
tomu, že začaly být financovány výzkumné záměry, doplnil rektor.
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